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r e d a c t i o n e e l

Een nieuwe fase
Dat was me het schooljaar wel! Het 100-jarig bestaan 
van het Boni is uitbundig gevierd – wie weet heeft u 
ook het glas geheven op dit bijzondere jubileum. Zo 
niet: in deze BOB kijken we nog even terug op de 
 festiviteiten.

Een digitale BOB ditmaal, eenvoudig door te bladeren 
op uw computer, smartphone of tablet. En zonder het 
risico dat ons oudermagazine pas na de zomervakantie 
wordt opgediept uit de tas van uw kind.

Het puber-brein werkt nou eenmaal anders, hebben 
we kunnen leren op de drukbezochte thema-avond 
‘De Puber Experience’. Een verslag vindt u in deze BOB.

Het thema van de BOB is ditmaal ‘Een nieuwe fase’. 
Decaan Anke Cuppen en leerlinge Marsha Boom 
 vertellen over de keuze van een vervolgstudie. Over een 
nieuwe fase gesproken: scheikunde-docent Amy Visch 
vertelt over haar eerste jaar als docent op het Boni.

Ook voor mij breekt een nieuwe fase aan: de laatste 
van mijn twee ‘Bonifanten’ doet dit jaar eindexamen, en 
dus zwaai ik na 7 jaar BOB af. Schrijven over de school 
heb ik altijd met veel plezier gedaan. Gun uzelf ook dat 
plezier en meld u aan als redactielid!

Veel leesplezier!

Mark Westbeek
hoofdredacteur

U i t  d e  O u d e r r a a d

Een positief jaar

Drie jaar geleden begon ik in de ouderraad, maar 
 afgelopen jaar was eigenlijk het eerste jaar zonder 
Coronaperikelen. Geen online vergaderingen en 
gesprekken over schoolsluitingen of beperking van 
 activiteiten, maar een positief jaar met de opening van 
het nieuwe gebouw, de viering van het lustrum en 
 eindelijk weer fysieke vergaderingen. Met een frisse, 
inspirerende en enthousiaste groep nieuwe ouders zijn 
we dit lustrumjaar weer zichtbaarder en actiever 
geweest. Een mooi uitgangspunt om de komende jaren 
op voort te bouwen.

Klankbord
Als ouderraad zijn we regelmatig in contact met de 
schoolleiding over belangrijke onderwerpen rondom 
school. Denk daarbij aan het lustrum en het nieuwe 
gebouw, maar ook het flexrooster, toetsbeleid en het 
schoolondersteuningsplan komen aan de orde. Door als 
klankbord te fungeren geven wij de ouders van het Boni 
een stem en de schoolleiding inzicht in onze erva-
ringen. 

Activiteiten
Daarnaast organiseert de ouderraad verschillende 
 activiteiten voor ouders op het Boni. In september van 
dit schooljaar begonnen we tijdens de feestelijke boek-
presentatie met het aanbieden van het prachtige lus-
trumboek – Méér dan een school – aan alle leerlingen 
van het Boni. Daarna volgde een drukbezocht brug-
klasouderoverleg met gesprekken over bijvoorbeeld 
huiswerk, bedtijd en gamen. Met een actieve bijdrage 
aan de open avond en dag hopen we potentiële brug-
klasouders geholpen te hebben met onze ervaringen op 
het Boni. Afgelopen april hebben onze eigen kinderen 
rondleidingen gegeven door het nieuwe gebouw, 
waarna een succesvolle thema-avond over het puber-
brein volgde. 
Het natuurlijk verloop zorgt ervoor dat meerdere ouders 
afscheid nemen van de ouderraad aan het einde van dit 
jaar. We zijn dus weer op zoek!

Tekst: Colette van den Adel
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Ouders vertellen anoniem
over hun Boni-kind.

i n h o u d d i e  v a n  m i j

Een jaartje 
overdoen

Het einde van het schooljaar is voor som-
migen een spannende fase. Soms hangt het 
op een paar tienden: overgaan of blijven 
zitten?
Die van mij is ook zo’n leerling die zich 
voortdurend bewust is van de soms inge-
wikkelde berekeningen, plussen en 
minnen, en gewogen gemiddeldes die uit-
eindelijk leiden tot een stapje verder in zijn 
schoolloopbaan.
“Ja pap, je kunt wel zeggen dat een 7 beter 
is dan een 6, maar ik heb echt alleen maar 
een 6 nodig. En ik heb ook andere dingen 
te doen dan studeren. Jij rijdt in de auto 
toch ook geen 120 als je ook op tijd bent 
door 100 te rijden?”
Tja. Als er cijfers bestonden voor kromme 
logica, dan zou die van mij cum laude 
slagen.
Behalve dat ene jaar. Al rond de Kerst was 
duidelijk dat het niet een kwestie van een 
paar tienden zou worden. Nog even flink 
de schouders er onder zetten, was het 
devies. Maar al snel legden we er ons bij 
neer dat het een soort ‘tussenjaar’ zou 
worden.
Een jaartje overdoen. Natuurlijk was dat 
even een teleurstelling. Maar achteraf 
bezien was het vooral een ‘blessing in dis-
guise’. De jaren daarna scoorde hij met 
gemak mooie cijfers. En ging hij dit jaar 
met een comfortabel gevoel de examen-
week in. Klaar voor een nieuwe fase. Als 
student.
“Weet je pap... Soms is een stapje terug 
effe nodig. Net zoals je in het museum het 
schilderij beter kan zien als je er niet met je 
neus bovenop staat.”
Filosofie hoeft hij in ieder geval niet meer 
te studeren.
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100 jaar Boni:
wat een feest!

Dat zovelen het Boni niet zijn vergeten, 
hebben we op 15 april moeten weten!

Het was duidelijk voor iedereen een feest om in het 
vernieuwde gebouw te zijn geweest.
Oude banden werden weer aangehaald.

Over het verleden werd honderd uit verhaald.
De reünie, het sluitstuk van honderd jaar, bewees:  

we hadden het goed met elkaar.

Tekst: Ton Drubbel

Terug naar inhoud
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E e n  n i e u w e  f a s eT h e m a. . . . .

‘Het komt altijd 
allemaal goed’

Decaan Anke Cuppen over de 
‘nieuwe fase’ na de middelbare 
school

Terug naar inhoud



Hoe komen leerlingen tot hun uiteindelijke studiekeuze en op 
wat voor manier bereidt het Boni hen voor op deze nieuwe fase? 
Deze vragen die zijn voorgelegd aan Anke Cuppen (decaan Havo, 
mentor 4H4 en docent Economie).

7

Cuppen heeft als mentor en als decaan veel gesprekken 
gevoerd over dit onderwerp. Een decaan zet de coaches 
en mentoren aan tot het voeren van gesprekken over 
pakketkeuzes, studiekeuzes en stages. De decaan heeft 
niet zelf met elke leerling een gesprek hierover, maar 
mentoren kunnen leerlingen en eventueel hun ouders 
doorverwijzen naar de decaan.

“Er zijn meerdere manieren waarop het Boni leerlingen 
voorbereidt op de fase na de middelbare school. 
Gesprekken hierover starten in de derde klas met vragen 
als ‘Wie ben ik? Wat kan ik? Welke dromen of ambities 
heb ik?’. Dan merk je dat deze vragen soms nog best 
vroeg komen voor leerlingen. Sommigen hebben de 
droom om profvoetballer te worden, terwijl anderen 
‘veel geld willen verdienen’ en weer anderen een strak 
doel voor ogen hebben.”

Vanaf de vierde wordt er gestart met het laten zien van 
de wereld buiten de school. Zo is er ‘Blik op de Toe-
komst’ georganiseerd: ouders die leerlingen iets kwamen 
vertellen over hun beroep. Ook wordt er gestimuleerd 
op hogescholen en universiteiten te gaan kijken, zijn er 
stagedagen en schetsen vakdocenten tijdens de lessen 
een beeld van de mogelijke beroepen die er binnen hun 
vakgebied zijn.

Toekomstige beroepen
Cuppen: “Toch blijft het lastig, omdat een aantal van de 
toekomstige beroepen waar leerlingen in terecht komen, 
nu misschien nog niet eens bestaan. Ik bespreek dit ook 
met collega’s, waarbij de discussie voornamelijk is: Wat 
hebben ze nú nodig? Dat is bijvoorbeeld ook creativiteit 
en weten hoe je een netwerk moet opbouwen. Naast 
algemene kennis heb je die vaardigheden ook nodig om 
een baan te vinden.”

Niet alleen de school heeft invloed op de studiekeuze. 
Wat leerlingen zien in hun omgeving speelt ook een 
grote rol. De beroepen, verwachtingen en keuzes van 
familie en vrienden spelen mee, maar ook wat er 
gebeurt in de wereld. Zo is er de laatste jaren veel meer 
animo voor studies in de zorg, zoals HBO Verpleeg-
kunde, wellicht voortkomend uit de pandemie. Crimi-
nologie is ook populair en er wordt steeds vaker gekozen 
voor een ‘tussenjaar’, waarbij de leerling de tijd neemt 
om na te denken over de keuze voor een vervolgstudie. 

“Dat is wel begrijpelijk, want er ligt veel druk op deze 
keuze. Leerlingen zien het vaak als een ‘levensbeslis-
sende keuze’. Voor hen voelt het alsof ze hiermee de rest 
van hun leven bepalen. Daarnaast gaf het gebrek aan een 
basisbeurs ook veel stress. Wat als je de verkeerde keuze 
maakt?”

Bètastudie
Er is jarenlang door de overheid campagne gevoerd om 
meer leerlingen een bèta-pakket te laten kiezen i.v.m. 
het dreigende tekort aan technici. “Bij de bèta-opleidin-
gen worden vaak specifieke toelatingseisen gesteld. Door 
te kiezen voor een N-profiel, houd je dus meer ver-
volgopties open. Een logisch gevolg is dan dat leerlingen 
druk voelen om indien mogelijk voor een bètastudie te 
kiezen. omdat je daar altijd goed zit. Baantechnisch is 
dat waarschijnlijk ook zo, maar als het niet bij je past, 
dan zit je daar verkeerd.”

Cuppen pleit dan ook voor een keuze op basis van de 
vaardigheden en kwaliteiten van de leerling, door goed 
te kijken naar wat bij diegene past en de keuze niet te 
baseren op een bepaald streven. “We leven in een presta-
tiemaatschappij met gigantisch hoge verwachtingen. 
Kinderen worden van jongs af aan gestimuleerd om 
steeds hoger te komen, om ergens in uit te blinken. 
Hierdoor lijkt het soms alsof de universiteit het hoogst 
haalbare is, het ultieme doel, terwijl een HBO- of MBO-
opleiding soms veel beter past bij een leerling.”

Monitoren
Het Boni houdt ieder jaar bij welke studiekeuzes de 
 leerlingen maken, dit wordt ook benoemd tijdens de 
diploma-uitreiking. Hoe het daarna met de leerlingen 
gaat? Daar is geen data van beschikbaar. Met de Hoge-
school Utrecht is er jaarlijks een gesprek om te monito-
ren hoe de oud-leerlingen het doen, maar dit gebeurt 
niet met andere scholen of universiteiten. 

“We zouden graag meer willen weten, bijvoorbeeld of ze 
switchen en waarom, maar dat wordt – waarschijnlijk 
vanwege de privacywet - niet bijgehouden. Gelukkig was 
er onlangs een geweldige reünie, waarbij ik een aantal 
oud-leerlingen heb gesproken. Ook via LinkedIn zie ik 
wel eens wat voorbij komen en dan blijkt maar weer; het 
komt altijd allemaal goed.”

Te k s T:  Simone van Alphen Be e l d:  Er ik Kott ier

Terug naar inhoud
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E e n  n i e u w e  f a s eT h e m a. . . . .

Auto’s, dieren, planten 
en een tussenjaar

          Na 6 VWO
Vlak na de toetsweek spreek ik Marsha Boom, 6 VWO, over haar 
toekomst als ze straks klaar is op het Boni. Alhoewel ze er 
vertrouwen in heeft dat ze dit jaar gaat slagen – ze staat 
nu allemaal voldoendes – zit ze nog wel in spanning over de 
resultaten van de laatste toetsweek. De laatste voordat de 
echte examens beginnen. 

Terug naar inhoud
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Als ik haar vraag naar haar plannen na de examens ver-
telt ze dat ze een tussenjaar wil nemen. “Gewoon omdat 
ik school even zat ben en wil bijkomen.” Ze wil fulltime 
gaan werken in de supermarkt waar ze nu ook al werkt. 
Hopelijk kan ze daar opklimmen tot leidinggevende. 
Het verdient goed en ze kan het geld goed gebruiken. 
Fulltime, voor zover mogelijk, ze moet nog wel een deel-
certificaat halen voor haar vervolgstudie.  
Het geld verdienen is geen doel op zich. Een van haar 
hobby’s is auto’s. Haar vader is een groot autolief-
hebber, dus dit heeft ze met de paplepel ingego-
ten gekregen. Ze wil zo snel mogelijk een 
auto kopen. Amerikaanse auto’s vindt ze 
het mooiste. Maar die zijn in Nederland 
niet zo makkelijk te krijgen en boven-
dien zijn ze relatief duur. Wat er voor 
Marsha voorlopig het dichtste bij in 
de buurt komt is een Ford Fiesta. 
Daarop heeft ze haar zinnen gezet. 

Eerst de examens
Ze moet dan nog wel even haar rijbe-
wijs halen. Eigenlijk had ze daar al 
mee willen beginnen, maar drukte op 
school en afleiding door andere dingen 
buiten school hebben ervoor gezorgd 
dat dat nog niet gelukt is. Ze wil eerst 
haar theorie halen. Ze was daar al mee 
begonnen maar zakte twee keer. Toen kwamen 
de examens te dichtbij en heeft ze besloten zich 
daarop te richten. Dat is tenslotte het belangrijkste. The-
orie-examen en rijlessen moeten nu maar even wachten 
totdat het diploma binnen is. 
Na haar tussenjaar wil Marsha gaan studeren. Biologie, 
het liefste op de Universiteit van Utrecht. Dat is lekker 
dichtbij en dan hoeft ze niet op kamers. Dat is namelijk 
ontzettend duur. Ze woont nu in Bunnik en kan makke-
lijk heen en weer naar Utrecht. Dat is toch haar thuis-
stad, de basis die ze goed kent. Wel zo fijn als je begint 
aan een nieuwe studie. 

Dieren en planten
Biologie was niet direct de eerste keuze qua studie. Al 
vanaf haar vierde wilde Marsha dierenarts worden. 
Naast auto’s spelen ook dieren en planten een grote rol 
in haar leven. Met name bij dieren komt ze tot rust, ze 
zijn een belangrijk onderdeel van haar dagelijkse leven. 
Als ze tijdens haar wekelijkse paardrijlessen op haar 
paard zit, valt alles van haar schouders. Dan vergeet ze 
voor even alle stress van school. Dus het leek logisch om 
iets met dieren te gaan doen; dierenarts was wat het 
meest voor de hand lag. Ze keek met haar ouders ook 
altijd naar series als ‘Dr. Pol’ en was daar groot fan van. 
Toen ze in 4VWO echter meeliep met een dierenarts in 
de straat, veranderde dat toch. Het was in de praktijk 
anders dan ze zich had voorgesteld en ze zag het zichzelf 
eigenlijk niet doen. 

Paleontologie
Dat betekende even een ‘reset’. Heel 5 VWO had ze geen 

idee meer wat ze dan eigenlijk zou willen doen. De wens 
om iets met dieren te doen bleef wel. Vroeger was ze ook 
veel bezig met dino’s. Ze heeft thuis ook een aantal fos-
sielen liggen. Uitjes naar Naturalis waren voor Marsha 
altijd een feest. Maar paleontologie - de wetenschap die 
fossiele resten of sporen van organismen bestudeert, om 
aan de hand daarvan de aarde en evolutie van het leven 
op aarde in het geologisch verleden te reconstrueren – is 
geen aparte studie. 
Na het bezoeken van een open dag wist ze het uiteinde-

lijk zeker: het wordt biologie. Ook dat gaat over 
planten en dieren in de brede zin van het 

woord. Marsha wil dan kiezen voor de rich-
ting evolutiebiologie. Dit is het vakgebied 

dat de manier bestudeert waarop, en de 
oorzaken waardoor evolutie optreedt. 
Een mooie aansluiting met paleontolo-
gie. 
Gelukkig kent biologie geen numerus 
fixus of loting, maar Marsha moet 
nog wel het deelcertificaat natuur-
kunde halen om toegelaten te worden 
tot de studie. Dat staat dus op het 
programma voor komend jaar naast 
de baan in de supermarkt. 

Een stuk vrijer
Op de vraag hoe Marsha denkt er volgend 

jaar op dit moment bij te zitten moet ze 
lachen. Ze denkt dat ze zich dan in ieder geval 

een stuk vrijer voelt. Vrijer om haar eigen tijd in 
te delen en niet de continue druk van school te voelen. 
Ze hoopt dat ze dan meer tijd heeft om met vrienden af 
te spreken en leuke dingen te doen. Ze heeft nu nog veel 
stress van de examens en kijkt ernaar uit om haar 
diploma op zak te hebben. 
Als afsluiting wil ze graag nog een tip geven aan leerlin-
gen in de onderbouw: Houd vooral alles bij! Denk niet 
dat de stof die je eerder gehad hebt, niet meer terug-
komt. Dat is namelijk niet zo. Zelfs tot in je examens 
moet je nog weer teruggrijpen op wat je eerder geleerd 
hebt. Een waardevol advies. Ik hoop dat Marsha 
geslaagd is als deze BOB ter perse gaat!

Te k s T:  Arianne Brouwer  Il l u s T r aT I e s :  Heleen Cronen

Terug naar inhoud
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De Puber Experience:  
een grote 

ontdekkingstocht
Jongens en meisjes worden 

volledig door de war geschud

Een  n i e u w e  f a s eT h e m a. . . . .

Afgelopen voorjaar organiseerde het Boni een thema-avond voor 
ouders. In een goed gevulde nieuwe aula verzorgden Jiska Peper en 
Lucas Keijning de ‘Puber Experience’. Lucas en Jiska willen met hun 
voorstelling de stereotiepe denkbeelden over pubers ontkrachten en 
juist de positieve kanten laten zien. Want, zo stellen ze: beter 

begrip zorgt voor meer verbinding in huis. 

In een goed gevulde nieuwe aula verzorg-

den Jiska Peper en Lucas Keijning de ‘Puber 

Experience’.

Terug naar inhoud
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Pubers hebben het zwaar. Al vanaf hun 
achtste jaar begint de hormoonfabriek in 
hun lichaam te draaien en tegen de tijd 
dat ze op de middelbare school zitten, is 
die volledig op stoom. Ze gaan op zoek 
naar wie ze zijn, waar ze bij horen en 
willen ontdekken wat het leven eigenlijk 
van ze verwacht. Wie herkent het experi-
menteren niet? Van kakker tot alto en 
alles wat daartussen zit. 

Enorme hoeveelheden hormonen gieren 
door het lijf bij onze zonen en dochters. 

En dat zorgt voor ander gedrag en vaak 
meer wrijving thuis. Niet voor niets zijn 
er de laatste jaren veel boeken over het 
puberbrein verschenen. Uiterlijk veran-
dert er veel, maar ook de ontwikkeling 
van het brein wordt hierdoor gestuurd. 
Het brein gaat anders werken. Ze leren 
impulsen bedwingen. Ook zorgen de 
hormonen voor een emotionele achtbaan 
zo nu en dan. Dat is normaal in de 
puberteit, zowel bij jongens als meisjes. 
Ze worden beide volledig door de war 
geschud. Jongens hebben een giga 

 testosteronwaarde, die wordt tussen hun 
10e en 15e jaar vertienvoudigd. Ook bij 
meiden gaat het hard omhoog, maar 
minder sterk. De schommelingen kunnen 
per dag fluctueren en zelfs binnen een 
dag kan de stemming wisselen. 

Snelle beloning
Kun je jezelf beheersen en verleidingen 
weerstaan? Snelle beloningen zijn vaak 
triggers voor pubers. Grote beloningen 
ver in de tijd zetten werkt niet. Ze kiezen 
vaak de kleine beloning, het liefst nu 

Lucas en Jiska willen met hun voorstelling de stereotiepe denkbeelden over pubers ontkrachten.

Terug naar inhoud
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meteen. Hoe ouder je kind, hoe makke-
lijker hij of zij de beloning kan uitstellen. 
Maar is die impulsiviteit nou slecht voor 
ze? Een bepaalde mate is juist goed. Niet 
te lang nadenken, constant voors en 
tegens afwegen, is helemaal niet nodig 
en zorgt vaak juist voor een toename van 
stress en druk. 
Het beloningsgebied in de hersenen laat 
een andere ontwikkelingscurve zien dan 
die van de frontale cortex, van 12 tot 18 
jaar zijn deze twee systemen volledig uit 
balans. De eerste reageert super sterk als 
je bijvoorbeeld iets lekkers ziet om te 
eten of een compliment krijgt (zoals een 
like op TikTok). Zeg daar dan maar eens 
nee tegen! 

Risico’s
Bij risicogedrag denken we vaak aan 
 spijbelen en alcoholgebruik. Maar de 
positieve vormen daarvan krijgen veel 
minder aandacht: een nieuw kapsel uit-
proberen, nieuwe dingen ontdekken, het 
opnemen voor iemand die gepest wordt, 
nieuwe vriendschappen of hobby’s. Alle-
maal brengen ze risico op falen, voor gek 
staan, de weg kwijtraken, maar de pubers 
krijgen er niet veel feedback op van ons. 
Risico’s nemen levert veel nieuwe kennis 
op, vooral over jezelf, en is dus onmis-
baar in de ontwikkeling van je kind. 

Uitdagingen 
Er liggen uitdagingen op de loer. Wat 
durf je aan, hoe gevoelig ben je voor 
beloning? Het is een grote ontdekkings-
tocht. Rond 17 jaar durven jongeren het 
meeste. Jongens zoeken daarbij wat 
vaker het randje op dan meiden. 

Pubers krijgen vaak te horen dat ze ego-
istisch zijn. Toch blijkt uit experimenten 
dat ze ook voor anderen graag een belo-
ning voor elkaar krijgen. Hun actie hoeft 
dus niet per se voordeel voor zichzelf op 
te leveren om toch dat risico te nemen. 
Misschien zeggen ze het je niet, maar in 
de hersenfunctie is te zien dat ze de 
ander wel degelijk belangrijk vinden. 

Groepsdruk is een veel voorkomend 
fenomeen bij pubers. Vooral jonge 
 tieners zijn heel vrijgevig, met name in 
een groep. Ook zetten jongeren zich 
graag in voor goede doelen, ze zijn 

betrokken bij onderwerpen die ze aan-
gaan. 

Hoe gaat het met je? Die vraag heb je als 
ouder misschien al vaak gesteld aan je 
puber. Grote kans dat er geen antwoord 
komt of een huh. De vraag is enorm 
lastig te beantwoorden. Er gebeurt zoveel 
in een hele korte tijd, dus wat is een 
goed antwoord? Er komen veel invloeden 
van buitenaf en prikkels binnen. De 
cortex bepaalt waar je op moet reageren, 
maar die is nog niet volgroeid bij pubers. 
Dat, samen met de hormonen die rond-
gieren door je lijf, maakt dat een gesprek 
over emoties best lastig kan zijn. Daar-
naast kunnen wij als ouders ook direct 
klaarstaan met goed bedoeld advies. Dat 
heeft je puber niet nodig, hij wil alleen 
een luisterend oor, gewoon zijn verhaal 
doen. Niet iemand die hem vertelt hoe 
hij het wél had moeten aanpakken. 

Luiheid: nog zo’n stereotype bij jon-
geren. Terwijl chillen op de bank heel 
nuttig is. Het helpt om creatief te worden 
in denken en doen. Lummelen, uit het 
raam kijken, aandachtloos scrollen, niet 
nuttig bezig zijn: allemaal heel gezond 
voor je puber!
Dat geldt ook voor het lange uitslapen en 
moeilijk uit bed komen. Hoe jonger de 
kinderen zijn, hoe scherper in de och-
tend. Vanaf een jaar of 8 verschuift dat 
meer en meer naar avondmens. Dat gaat 
door tot een jaar of 30. Jongens zijn ’s 
avonds actiever dan meiden. Niet gek dat 
het dan sloom opstarten is in de ochtend. 

Gamen is een vorm van sociale inter-
actie. Het kan in een lage energiemodus 
gespeeld worden en zo dus als ontspan-
nend ervaren. Hun creativiteit en het 
 risicogedrag worden uitgedaagd. Gamen 
is alleen een probleem als het de ontwik-
keling van je zoon of dochter in de weg 
staat. 

Spanning en stress ontstaan als je con-
stant onder druk staat vanuit school, 
maatschappij of thuis. Overal zijn wed-
strijden om ergens in uit te blinken. Zelfs 
een bijbaantje heet tegenwoordig een 
afwastalent of alleskunner. Dat maakt dat 
jongeren wat apathisch kunnen worden. 
Ze doen zich voor als lui, omdat ze even 

geen zin hebben in de druk. De presen-
tatoren geven ook een tip aan school 
mee: zorg dat de leerlingen zelf eerst op 
de hoogte zijn van hun cijfers in Magister, 
voordat ze ouders inzage hebben. 

Iedere generatie tieners kenmerkt zich 
door een eigen modestijl. Pubers willen 
graag bij een groep gelijkgestemden 
horen. Als je je hetzelfde kleedt, dan 
schept dat een band. Je hoort ergens bij. 
Het maakt je niet meteen tot een mee-
loper, het hoort bij het experiment. 

Afwijzingen komen heel hard binnen in 
het puberbrein. Alles wat met likes werkt, 
heeft een grote invloed (beloningsgebied 
is hard aan het werk). Beoordeeld 
worden zorgt voor spanning. En geen 
feedback ontvangen is ook negatief. In de 
hersenen zorgt dit voor een fysieke pijn-
reactie. Het doet letterlijk pijn in het 
brein, vooral tussen 12 en 16 jaar. 
Offline tijd met vrienden en vriendinnen 
zorgt ervoor dat die pijn vereffend wordt. 
Het tienerbrein heeft interactie met leef-
tijdsgenoten nodig om goed te ontwik-
kelen en verbindingen te leggen. 

Tips voor ouders
- Zorg voor offline contact. Samen 

 huiswerk maken is gezellig én 
 effectief.

- Laat je puber meedenken over regels. 
Autonomie is key!

- Vraag eens hulp aan je tiener: ik heb 
je nodig om samen te werken aan een 
bepaalde oplossing.

- Luister echt naar je puber. Telefoon 
weg! Werkelijk aanwezig en beschik-
baar zijn. 

- Gesloten vragen werken beter dan 
open vragen

- Probeer je waardeoordeel voor jezelf 
te houden. Hij vraagt geen advies, 
maar een luisterend oor.

- Chill zelf ook een beetje: het komt 
wel goed!

Te k s T:  Bianca Groenewegen  Be e l d:  Er ik Kott ier

Terug naar inhoud
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Het programma duurt drie jaar en heeft als doel om de 
overgang van het voortgezet onderwijs naar het hoger 
onderwijs voor deze leerlingen zo soepel mogelijk te 
laten verlopen en om kans op uitval in het eerste jaar 
van hun studie te verkleinen. Elk jaar starten er zo’n 
20-25 middelbare scholieren, waaronder dus ook een 
aantal Boni-leerlingen. 

1. Voel jij je een pionier op dit gebied 
en waarom?
“Ik ben een pionier. Thuis ben ik de oudste, ik heb twee 
jongere zusjes en een jonger broertje. Mijn vader is in 
Marokko naar school gegaan en kwam naar Nederland 
op latere leeftijd. Mijn moeder is wel in Nederland 
 opgegroeid maar heeft niet gestudeerd aan het hoger 
onderwijs. Beiden hebben een mbo-opleiding gevolgd. 
Dus ik ben straks de eerste in mijn gezin die gaat 
s tuderen aan de universiteit of het hbo.” 

2. Wat doen jullie precies gedurende het 
programma?
“Per jaar zijn er ongeveer 4 bijeenkomsten. Elk jaar heeft 
een andere focus. Het eerste jaar draait om elkaar beter 
te leren kennen, het wegwijs worden op de campus en 
oriëntatie op wat er allemaal mogelijk is qua studie. Het 
tweede jaar staat in het teken van academische vaardig-
heden en het derde jaar draait om zelfreflectie en ont-
wikkeling. 
Tijdens de bijeenkomsten krijgen we informatie maar 
er komen ook studenten wat vertellen over hun erva-
ringen en we kunnen vragen stellen over het studen-
tenleven maar ook over praktische zaken als studie-
financiering.” 

3. Wat heeft het programma jou tot nu 
toe gebracht?

“Tot nu toe heeft het me veel gebracht. Het heeft me 
bewust gemaakt van de keuzes die ik straks ga maken en 
me ook zelfvertrouwen gegeven. Studeren zie ik als een 
kans die me gegeven wordt. Maar ik moet straks wel 
 kiezen welke studie ik dan ga volgen, je kunt strategisch 
kiezen voor een richting waarin veel werk is maar je 
kunt ook kiezen voor wat je leuk vindt, en in tweede 
instantie gaan kijken naar de banen die er in dat vakge-
bied zijn. Door veel te praten met verschillende mensen 
heb ik geleerd wat voor mij de beste manier is om die 
keuze aan te pakken en dat is door eerst te kijken naar 
wat ik interessant en leuk vind en dan pas naar het werk 
wat ik met die studie kan vinden.” 

4. En wat wil je gaan studeren?
“Ik weet nog niet zeker welke studie het wordt. Maar 
ik kijk nu vooral naar geesteswetenschappen en sociale 
wetenschappen. Daar ligt mijn interesse. Ik zit in 5 
VWO dus heb nog tijd om me meer te verdiepen en 
wie weet verandert er ook nog wat in.” 

5. Zou je het andere BONI-leerlingen 
aanraden dit traject te volgen?
“Zeker. Ik voel met nu thuis op het Utrecht Science 
Park, waar de bijeenkomsten zijn. Bovendien weet ik 
wat er komt kijken bij studeren, wat er van je verwacht 
wordt en wat je moet regelen. Door alle verhalen van 
ervaringsdeskundigen en de informatie die ik op de 
 bijeenkomsten heb gehoord, weet ik wat mij straks te 
wachten staat en dat geeft een fijn en goed gevoel!” 

Hajar, 5 VWO Boni
Hajar is één van de deelneemsters aan het U-Talent University Pioneers 

 programma van de Universiteit Utrecht. Dit programma is gestart in 2019 en is 
bedoeld voor vwo en havo bovenbouwleerlingen die straks als eerste uit hun 

gezin of familie gaan studeren aan een universiteit of hbo. In het kader van 
kansengelijkheid is gebleken dat een goede voorbereiding op hun studietijd 

voor deze doelgroep de kans op succes aanzienlijk vergroot.

Voor meer informatie over het U-Talent University  Pioneers programma kunt u contact opnemen met  
dhr. Kees Hooyman, k.hooyman@boni.nl, of Chahida Bouhamou van de Universiteit Utrecht, c.bouhamou@uu.nl.

5  v r a g e n  a a n

Terug naar inhoud



14

L e v e n  o p  h e t  B o n i

‘Boni in 
beeld’ door 
de ogen van 
leerlingen

Eind 2022 verscheen het 
fotoboek ‘Mijn Boni deel 3’. 
Een prachtig boek met foto’s 
(en teksten) van leerlingen 
over hun Boni. In het derde 
deel ligt de nadruk op de 

gerenoveerde school. Deel 1 en 
2, die eerder al verschenen, 

gaan over het Boni van voor en 
tijdens de renovatie. 

De leerlingen die dit boek maakten, volgen bij Berna-
dette Herber het vak Beeldende Kunst met onder andere 
een module documentaire-fotografie. Tijdens een van 
de lessen vertellen onder andere Rebecca, Lydia, Jasper 
en Isolde uit 3 gymnasium samen met Bernadette over 
het maken van het boek.

Wat was er leuk aan het maken van een Mijn Boni 
boek?

Rebecca: “Je leert echt hoe je een goede foto moet 
maken. De lijnen, de kijkrichting, de diepte, waar je de 
focus op zet. En dat mag je in de praktijk oefenen.” “En 
dat is soms nog best lastig”, vult Isolde aan. “Als je 
iemand op de foto wilt zetten, wil je liever niet dat het te 
geposeerd is. Maar je moet ook om toestemming 
 vragen. De meeste mensen willen niet zomaar worden 
gefotografeerd en worden boos als je ze niet eerst even 
vraagt. Dat was ook leerzaam.” Bernadette: “Voordat ik 
de module documentaire-fotografie gaf, heb ik bij het 
Rijksmuseum zelf een cursus op dit vlak gevolgd. Ik heb 

ook gemerkt dat die dynamiek best uitdagend is. Op een 
goed moment ben ik handen van mensen gaan fotogra-
feren. Daar is vaak weinig bezwaar tegen ;-).” 

Wat fotografeerden jullie en welke foto’s kwamen in 
het boek? 

De leerlingen kregen tijdens de lessen opdrachten mee 
om een bepaald type foto te maken. Daarvoor mochten 
ze de hele school door. Ook in delen die normaal ‘off 
limits’ zijn voor leerlingen. 
Lydia: “Uiteindelijk hebben we een selectie van onze 
beste foto’s mogen maken en deze voorgelegd aan Ber-
nadette. Ook de lay-out van onze eigen foto’s konden we 
voor een groot deel zelf bepalen.”
Het resultaat is een persoonlijk boek waarin de makers 
zichzelf ook aan de lezer voorstellen. Het maken van een 
tekst over jezelf is best even nadenken. Een van de 
 leerlingen: “Om inspiratie op te doen heb ik ook even 
gekeken wat de anderen schreven. Ik ben wel goed met 
woorden, maar niet zozeer om over mezelf te praten.”

Terug naar inhoud
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Het oude Boni of het nieuwe Boni? 
Het is niet alleen de oude generatie die vindt dat vroeger 
alles beter was. Ook deze leerlingen van 14, 15 jaar 
 hangen nog aan het oude Boni. “Het was allemaal wel 
een beetje oud en krakkemikkelig, maar de sfeer was 
top. Dat moet in het nieuwe gebouw nog groeien.” 
Ook de nieuwe aula is nog wennen. Een deel van de 
leerlingen zit in de lichtploeg voor toneel en evenemen-
ten. En de nieuwe aula laat zich niet makkelijk uitlichten. 
“De TL-buizen hangen laag en er zijn geen gordijnen. 
Dat brengt uitdagingen met zich mee.” Een ander voor-
beeld is de oude fietsenstalling met de teksten op de 
muur. De nieuwe stalling is prachtig maar nog een 
beetje steriel.”

Jullie volgen Beeldende Kunst als keuzevak. Kun je dat 
aanbevelen? 

“Zeer zeker”, luidt het antwoord van de groep. En niet 
alleen vanwege de leuke leerkracht, al is dat wel een 
zwaarwegende reden. Je leert er anders kijken en 

 denken. Je gebruikt je hoofd op een andere manier. 
Jasper: “De lessen zijn leuk en er is een vriendschappe-
lijke manier van samenwerken. Je leert op een andere 
manier dan bij de andere vakken.” 
Bernadette: “Daar kan ik me bij aansluiten. Het geldt 
ook andersom. We zijn als onderdeel van de lescyclus 
naar het Rijksmuseum geweest. Als ik dan zie hoe de 
leerlingen naar schilderijen kijken en daarover spreken, 
leer ik ook weer op een andere manier te kijken.”

Te k s T e n B e e l d:  Ariën Bikker

Mijn Boni deel 3 is digitaal te vinden op de web-
site van het Boni (https://boni.nl/mijn-boni-deel-3/).  
Ook deel 1 en 2 zijn nog digitaal te vinden via 
www.albelli.nl. Hard copies van deel 1,2 en 3 zijn 
te bestellen via een mailtje naar b.herber@boni.nl

Terug naar inhoud



16

“Er zit veel 
passie in die 

kids.”
Amy Visch over haar eerste jaar als docent op het Boni

Ook scheikundedocent Amy Visch is dit leerjaar in 
een geheel nieuwe fase beland. Het is namelijk haar 
eerste jaar als vakdocent. Ze geeft les aan derde- 
en vierdejaars, en heeft bijna haar eerstegraads 
lesbevoegdheid. Dan mag ze ook de hogere klassen 
lesgeven. 

Terug naar inhoud
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Hoe bevalt deze nieuwe stap in haar leven?
“Fantastisch. Direct na mijn studie gelijk het onderwijs 
in, dat voelt heel natuurlijk. Ik word er heel blij van 
anderen iets te leren. Van het uitleggen. De verwonde-
ring in de ogen, als iemand iets inziet, doet mijn hart 
sneller kloppen.”

Hoe verliep je opleiding?
“Eerst deed ik een bachelor scheikunde en begon in 
coronatijd aan mijn master scheikunde. Dat was wel 
vreemd omdat we aan huis gekluisterd zaten. Ik woonde 
met 8 anderen in een studentenhuis, in deze periode zijn 
wij heel close geworden. Toen ik na de lockdowns mijn 
scheikundige master had afgerond, en nadacht over 
mijn aankomende nieuwe fase, ontdekte ik dat het 
 lesgeven mij aantrok.”
En dan begin je ineens aan een echte, nieuwe baan!
“Dat is altijd spannend natuurlijk. Ik was blij dat men-
sen zo open stonden om me te ontmoeten en geïnteres-
seerd in me waren. Zo kwam ik zelf ook weer los na het 
studeren in corona-jaren. Onze vakgroep bestaat uit 7 
mensen en ik merkte al snel dat ik echt op ze kan bou-
wen. Bovendien ben ik ook leerlingencoach en het was, 
en is, een mooi avontuur om de leerlingen te ontmoeten, 
te zien waar ze staan en wat ze nodig hebben.”

En hoe is de omgang met de leerlingen?
“Het zijn allemaal heerlijke kids. En wat een vragen 
 kunnen ze stellen! Als ze eenmaal hun lichtje hebben 
gevonden, zie je de passie en interesse om te leren. Ik 
vind de band met de klas belangrijk omdat we met 
scheikunde veel proefjes doen. Met vuur bijvoorbeeld. 
Dan moeten ze er wel van doordrongen zijn dat ze 
 verantwoordelijk handelen. We moeten eerlijk naar 
elkaar kunnen zijn. Een goede band helpt daarbij.”

En als ik het de kids zelf vraag? Wat vinden ze dan?
“Haha, volgens mij word ik wel gewaardeerd. Misschien 
vinden ze me soms iets te lief. Hoewel ik ze strak bij de 
les houd hoor. Scheikunde is verplicht in de onderbouw, 
dus ik zeg altijd dat het niet ‘jouw vak’ hoeft te zijn, als 
je maar je best doet. En dat doen ze doorgaans.”

Tot slot: welke doelen zie je momenteel voor jezelf?
“Ik wil graag mentor worden. Coachen ligt mij wel. 
 Verder wil ik me vakinhoudelijk blijven ontwikkelen en 
me meer bemoeien met de vakgroep. Kijken of we nog 
meer experimenten kunnen doen en onderzoeken wat 
leerlingen nodig hebben.”

W a t  e e n  v a k !

Amy Visch (rechts): “Onze 

vakgroep bestaat uit 7 men-

sen en ik merkte al snel dat ik 

echt op ze kan bouwen.”

Amy Visch over haar eerste jaar als docent op het Boni

Geeft les aan: 3A2, 3A3, 3G1, 3H3 en 
4VWO;
Vak: Scheikunde;
Woont in: Vleuten;
Met: Vriend en 2 katten;
Ook graag bezig met: handwerken en 
 klussen, boulderen en lezen.

Factsheet Amy Visch

Te k s T:  Gert  Heerschop  Be e l d:  Amy Visch

Terug naar inhoud
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Dit hoekje richt de spotlights op 
de nieuwe mediatheek:
Nog steeds voor leerlingen een 
schatkamer van gedachten, woorden en 
zinnen, en andere uitingen van 
 hopelijk aangenaam te leren kennen 
zielen, of werelden, gebundeld in 
boeken. 

Schatkamer

Een plaats om in rond te dwalen en aan het onbekende 
te snuffelen. En de mediathecaris die daar is om de 
weg te wijzen.
In de mediatheek kunnen leerlingen ook flex-uren 
besteden aan hun boekbespreking, PWS of de voor-
bereiding van hun huiswerk. Maar ook zo makkelijk 
even via de app een laptop lenen.
In het nieuwe schoolgebouw heeft deze oase een 
mooie nieuwe plek gekregen die rust en ruimte biedt 
voor iedere (aandacht van de) leerling. 

18 Te k s T:  Manon Sevenheck; Be e l d:  Er ik Kott ier
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Het BoniOuderBulletin is een uitgave 
van de oudervereniging van het  
St. Bonifatiuscollege en verschijnt drie 
keer per jaar. Het wordt aan de leer-
lingen mee naar huis gegeven en is als 
pdf te lezen op de website. 
E-mail: redactiebob@boni.nl 

OUDERRAAD 

Vanuit de oudervereniging, waarvan 
alle ouders automatisch lid zijn, wordt 
elk schooljaar een ouderraad samen-
gesteld. 
Op de schoolwebsite heeft de ouderraad 
zijn eigen pagina, waar agenda, notulen 
van de ALV en het jaarverslag zijn te 
downloaden. www.boni.nl 

DAGELIJKS BESTUUR OUDERRAAD 

Colette van den Adel, voorzitter 
Jeroen Moonen, penningmeester 
Mariette van Beusekom, secretaris 
E-mail: ouderraadboni@gmail.com

REDACTIE BOB 

Arianne Brouwer
Ariën Bikker
Bianca Groenewegen 
Gert Heerschop
Heleen Cronen
Manon Sevenheck 
Marieke Spee
Roel Nagelmaeker
Simone van Alphen
Mark Westbeek (hoofdredacteur)

FOTOGRAFIE 

Erik Kottier

OPMAAK & DRUKWERK

Libertas Pascal, Utrecht

c o l o f o n

En zou je graag meer 
betrokken willen zijn bij 

het Boni?  
Praten met docenten, leer-

lingen of schrijven over 
gebeurtenissen en ontwik-

kelingen?
Meld je dan aan als:

Redacteur  
van de BOB

Professionele ervaring is  
niet nodig!

Je vergadert 3 x per jaar, 
 voorafgaand aan elk nummer.

Je schrijft of tekent 3 x per jaar 
een bijdrage.

Tijdens de vergadering bedenken 
en verdelen we onderwerpen. 

Je kunt altijd rekenen op de hulp 
van je collega-redactieleden. 

Interesse of meer weten? Stuur 
dan een mail naar onze hoofd-

redacteur Mark Westbeek: redac-
tiebob@boni.nl. 

Hou je van schrijven? 

19
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Huisstijlen, boeken, brochures, folders, (ansicht)kaarten,  posters, 
visitekaartjes en veel meer.
Amsterdamsestraatweg 656d Utrecht  www.libertaspascal.nl  (030) 657 20 66  facebook.com/libertaspascal

KIJK OOK EENS OP ONZE 
WEBSHOP 
In onze Utrechtse drukkerij hechten wij veel waarde aan sociaal, lokaal en duurzaam. Wij drukken jouw drukwerk 
graag zo duurzaam mogelijk. CO2 neutraal, digitaal en/of op FSC® -gecertificeerd papier. Het liefst drukken wij op 100% 
recycled papier. Wij worden nóg blijer als wij mogen drukken op 100% recycled papier waaraan reststromen van 
bermgras of tomatenplanten zijn toegevoegd. Die toffe vezel zie je gewoon terug in jouw drukwerk. Hierdoor maakt 
jouw boodschap nog meer impact. Mooier wordt het niet!

Terug naar inhoud
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